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Abstract :

This thesis is trying to detect at the Faculty of Social Sciences, the university
professor representations of Al-Jazeera news media discourse about political and
social movement happened in the Arab region, especially Tunisia and Egypt from
2010 to 2015.

The thesis is also considering the Contrast in attitudes and trends of the
surveyed professors sample towards the media discourse of the channel and the role
played by the media coverage of the Tunisian and Egyptian scenes and in making of
two models of public opinion, one Supporter and other opponent of the nature and
objectives and backgrounds of that coverage and that discourse.

Key words: Al Jazeera news channel - the political and social mobility — ideology -
media discourse - public opinion - media coverage political media.

Résumé :

Cette thése tente de découvrir les représentations du professeur d'université, a la
Faculté des sciences sociales, du discours d'Al-Jazeera vers mouvement politique et
sociale dans la région arabe, en particulier en Tunisie et en Egypte de 2010 a 2015.

La these envisage également de contraster les attitudes et les tendances dans
I’échantillon des professeurs interroges vers le discours mediatique de la chaine et le
role joué par la couverture médiatique des scénes tunisienne et egyptienne et la
formation de deux modeéles d'opinions publiques, un pro-gouvernemental et un autre
en opposition a la nature, aux objectifs et au fond de cette couverture et de ce discours.
Mots clés: chaine d'information Al Jazeera — mouvement politique et sociale -
idéologie - discours médiatique - opinion publique - couverture médiatique - médias
politique.




